

( APENDIX 'A' )

INTERNATIONAL VOLUNTARY SERVICE FOR PEACE  
INTERNATIONALER FREIWILLIGER FRIEDENSDIENST

You are cordially invited to a conference in the Stephansstift, Hannover-Kleefeld, Kirchroder Str. on Sat/Sun 26/7 Oct 46, at which about 60 other persons, also interested in the ideas of the international voluntary work schemes for young German people have been invited.

Among those expected to be present are : -

- 1) representatives of the Education Branch of the Control Comm. Germany;
- 2) representatives of the British I.V.S.P. (International Voluntary Service for Peace - including the leaders of the four summer work camps held in the British Zone between Aug and Sep 46);
- 3) the international secretary of the "Service Civil International" from Switzerland;
- 4) German delegates who were elected by each week's workers in each of the four schemes;

and

- 5) German friends interested in the basic idea of the I.V.S.P.

The business of the conference will include the following : -

- 1) the receipt of reports on the four summer work schemes;
- 2) the examination of the difficulties encountered and estimate of the value of such schemes;
- 3) the drawing up of plans for future work and organisation, bearing in mind the desirability of forming an independent movement in Germany similar to the I.V.S.P. in

Britain

and later to be recognised, like the British movement, by the international secretariat of the "Service Civil International" in Switzerland.

It is important to make the conference as representative as possible, and therefore you are urged to make every effort to attend in person or to send a deputy. The conference is due to commence at 3 pm on Sat Oct 26. A further session will be held on Sun Oct 27th. Overnight accommodation and meals will be provided, but you should bring a blanket, mug, plate, knife, fork and spoon.

Every effort will be made to assist those delegates who cannot afford to pay the complete fare to Hannover and claims for assistance will be dealt with after the conference.

The attached form will assist you to travel by military train to Hannover and back. It should be signed and handed to the nearest Railway Transport Officer.

You should also complete the attached form stating whether you can come or not, and return it not later than Oct 15th 46 to the address shown.

-----  
---

MOVEMENT ORDER

In lieu of Army Form W.5164

The undermentioned officer is duly authorised to proceed to Hannover from ..... on 26 Oct 46; and return on or about 27 Oct 46.

Signature of Officer travelling .....

Signed ..... Lt.Col.

-----  
---

To : Basil Eastland, I.V.S.P.  
HQ 5 British Red Cross (Civilian Relief)  
(21) Vlotho / Weser

I shall / shall not be able to attend the conference to be held at Hannover on Oct 26/7th.

Name (block Capitals) .....

Address .....

Date ...../...../.....

## INTERNATIONALER FREIWILLIGER FRIEDENSDIENST

---

Sie werden hiermit freundlichst eingeladen, an einer Konferenz im Stephanstift, Hannover-Kleefeld, Kirchröderstraße, am 26 und 27. Oktober 1946 teilzunehmen, zu der etwa 60 andere Persönlichkeiten aufgefordert sind, die sich auch für die Ideen der freiwilligen internationalen Arbeitspläne für die deutsche Jugend interessieren.

Es werden erwartet :

1. Vertreter der Education Branch, C.C.G. (B.E.)
2. Vertreter des britischen Internationalen Freiwilligendienstes für den Frieden - I.V.S.P. - einschließlich  
der Leiter der vier Sommerlager, die im August und September in der britischen Zone abgehalten wurden.
3. Der Sekretär des "Service Civil International" aus der Schweiz.
4. Deutsche Vertreter, die von den Teilnehmern jeder der vier Arbeitsgemeinschaften gewählt wurden und
5. Deutsche Freunde, die in den grundlegenden Ideen des I.V.S.P. interessiert sind.

Die Tagesordnung der Konferenz wird u.a. Folgendes enthalten :

1. Berichte über die vier Sommer-Arbeitsgemeinschaften.
2. Besprechung der erfahrenen Schwierigkeiten und Gutachten über den Wert derartiger Pläne.
3. Die Festsetzung neuer Pläne für künftige Arbeit und Organisation, getragen von dem Gedanken, eine dem I.V.S.P. ähnliche Bewegung in Deutschland zu gründen, die später wie die britische Bewegung von dem internationalen Sekretariat des "Service Civil International" in der Schweiz anerkannt werden soll.

Es ist sehr wichtig, daß alle Interessierten an der Konferenz vertreten sind und Sie werden darum gebeten, wenn irgend möglich persönlich zu erscheinen oder einen Vertreter zu schicken. Die Konferenz soll um 3 Uhr nachmittags am 26. Oktober beginnen. Eine weitere Sitzung wird am 27. Oktober stattfinden. Für Unterbringung und Mahlzeiten wird gesorgt, aber Sie werden gebeten, eine Decke, einen Becher, Teller und Besteck mitzubringen.

Jede mögliche Unterstützung wird denjenigen Delegierten gegeben, die den vollen Fahrpreis nach Hannover nicht zahlen können. Anträge auf Beihilfe werden nach der Konferenz bearbeitet werden. Das beigefügte Formular wird Ihnen verhelfen, mit einem Militäruzug nach Hannover und zurück zu reisen. Es muß unterschrieben und dem nächsten R.T.O. ausgehändigt werden.

Bitte füllen Sie ebenfalls das 2. Formular aus mit der Mitteilung, ob Sie kommen werden oder nicht und schicken Sie es spätestens bis zum 15.10.46 an die angegebene Adresse ein.

---

---

Reisegenehmigung für deutsche Zivilisten auf einem britischen Militäruzug.

Der unterzeichnete deutsche Delegierte ist hierdurch ermächtigt, nach Hannover und zurück in einem britischen Militäruzug zu reisen, um an einer von der Education Branch, C.C.G. (B.E.) veranstalteten Konferenz teilzunehmen.

Datum der Hinreise: 26.10.46. Datum der Rückreise: 27.10.46

Name und Adresse

des Delegierten : .....

Kennkartennummer : ..... Unterschrift des Delegierten : .....

Datum ..... Unterschrift ..... Lt.Col.

---

---

An Basil Eastland, I.V.S.P.

HQ 5 British Red Cross (Civilian Relief)

(21) Vlotho / Weser

Ich werde - nicht - an der Konferenz in Hannover am 26. und 27. Oktober 46 teilnehmen

Name (Blockbuchstaben) .....

Adresse .....

Datum ...../...../..... .....